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Waar komen we vandaan en waar gaan we naar toe? 



Uitgangspunten van de Projectgroep Toegankelijkheid Bloemendaal 

De Projectgroep Toegankelijkheid Bloemendaal (PTB) hanteert de navolgende uitgangspunten, 

geformuleerd in de Aanvraag Project Toegankelijkheid winkelstraat en winkels Bloemendaal-dorp en 

Overveen 2015. 

Toegankelijkheid bevorderd de integratie en deelname aan de samenleving en heeft een positieve 

invloed op het welbevinden van mensen. Het heeft toegevoegde waarde om straten, winkels en 

gebouwen toegankelijk te maken voor iedereen. Elke eigenaar van een gebouw, organisatie of winkel 

is verantwoordelijk voor de toegankelijkheid van zijn gebouw en moet er alles aan doen om deze zo 

toegankelijk mogelijk te maken. Ook veiligheid en vluchtwegen zijn belangrijk. We zijn met zijn allen 

(gemeente, organisaties, gebruikers) verantwoordelijk voor een veilige toegankelijke openbare 

ruimte. Het gaat niet alleen om fysieke toegankelijkheid, maar ook om sociale toegankelijkheid. Het is 

de taak van ons allen om bewustwording omtrent mensen met een beperking positief onder de 

aandacht te brengen. 

Waar komen we vandaan? Een overzicht over 2011 t/m eind 2020. 

2011: 

Door het College van B&W wordt aan stichting ’t WEB gevraagd onderzoek te doen naar de 

toegankelijkheid van publieke voorzieningen in Bloemendaal. 11 openbare gebouwen en 17 

sportaccommodaties komen in aanmerking voor onderzoek. Dit gebeurt d.m.v. schouwen uitgevoerd 

door een toegankelijkheid-deskundige in samenwerking met vrijwilligers en ervaringsdeskundigen 

(met diverse handicaps) op basis van BTB. (bereikbaarheid, toegankelijkheid, bruikbaarheid) 

2012: 

De opdracht wordt uitgebreid met actuele onderwerpen (winkelstraat Bloemendaal dorp, Kerkplein 

en NS Station Bloemendaal) In april is de rapportage “Bloemendaal, goed op weg naar 

toegankelijkheid” klaar. Het resultaat wordt tijdens de dag van de toegankelijkheid Bloemendaal  op 

19-5 in de Tetterodehal gepresenteerd aan de betrokken instellingen. Met vertegenwoordigers van

de gemeente wordt vervolgens over de rapportage gediscussieerd. Op het Kerkplein worden redelijk

snel wat aanpassingen gedaan, het plan voor liften op het NS-station wordt in gang gezet.

De Tetterodehal ontving op deze dag ook een estafettestokje als prijs voor de meest toegankelijke

locatie. Met betrekking tot de raadszaal wordt het advies om de beoogde kuil (arena waar het

politieke spel gespeeld wordt) niet op te nemen in het definitieve ontwerp van de grote verbouwing

van het raadhuis niet gehonoreerd.

2013: 

Samen met medewerkers van de Tetterodehal werd gewerkt aan: Aan wie geven we het 

estafettestokje door en waarom? En hoe doen we dat? Het idee is te werken aan bewustwording en 

integratie. Er wordt o.a. voor gekozen om op de nieuwe locatie een “Toegankelijkheidsplein” te 

organiseren en een testpanel van de grond te krijgen die de nieuwe locatie gaat onderzoeken. 

2014: 

De Tetterodehal wil het estafettestokje doorgegeven aan de winkelstraat Bloemendaal dorp als een 

aanmoediging om verder te werken aan de toegankelijkheid. Als in het nieuwe bezoekerscentrum in 

de Kennemerduinen op 14-3 de zandrolstoel in gebruik genomen wordt, wordt in combinatie 

daarmee ook het Bloemendaalse Testpanel Toegankelijkheid officieel geïnstalleerd. 

Het is de bedoeling dat het testpanel in de toekomst alle winkels in de gemeente Bloemendaal gaat 

schouwen. 



 Inwijding zandrolstoel en installatie testpanel 2014 

Het panel bestaat uit circa 14 personen met een breed scala aan lichamelijk en/of mentale 

handicaps. Het scala was zo breed dat dit uiteindelijk niet werkbaar bleek. Er waren problemen met 

vervoer (km tekort), logistiek, ruimtes om bij elkaar te komen waren te krap, verergering van ziekte 

of handicap, etc. Een teken aan de wand! Uiteindelijk bleven er een projectleider en 5 vrijwilligers 

over. 

Los daarvan werd medewerking verleend aan de voorbereidingen van een wereldrecordpoging 

scootmobielen-optocht op 30-8. De gemeente vroeg met dit evenement aandacht voor het 

onderwerp “Toegankelijkheid”. De dag werd georganiseerd door het Rode Kruis en de Lions Club 

Haarlem Over Den Duin. De rit ging door de Kennemerduinen, gevolgd door een lunch in de 

Tetterodehal, daarna reden we met elkaar door de winkelstraat van Bloemendaal om te eindigen 

met een ererondje op de ijsbaan. Een van de wethouders reed mee. 

Op de dag van toegankelijkheid 6-9 wordt in combinatie met de jaarmarkt uiteindelijk een volledig 

programma verzorgt op het “toegankelijkheidsplein”. ‘s Morgens is er een kinderprogramma waarin 

kinderen een rolstoelparcours kunnen afleggen, tevens wordt onder leiding van Geert Schippers 

rolstoelbasketbal gespeeld. Er is een blindenparcours met als doel een idee te krijgen wat het 

betekent als je niet ziet: Iemand geeft instructies aan een geblinddoekte persoon. Het koppel dat het 

snelste de opdrachten uit kan voeren, wint een prijs. Verder is er een demonstratie rolstoeldansen 

en een demonstratie van de blinde golfer Ronald Boef. 

2015: 

De gemeente wil werken aan een inclusieve samenleving en een goede toegankelijkheid in winkels, 

openbare gebouwen en instellingen. Om concreet invulling te geven aan het Beleidsplan Sociaal 

Domein 2015-2018 zijn door de gemeente de navolgende doelstellingen geformuleerd: 

“1: Inzichtelijk maken van de toegankelijkheid van de winkels in de winkelstraten Overveen en 

Bloemendaal-dorp. 2: Bouwen aan bewustwording van een gemeente brede betrokkenheid bij de 

onderwerpen toegankelijkheid en gelijke participatie.” 

Door de projectgroep wordt vooral gewerkt aan de vormgeving en concretisering hiervan: Er wordt 

een actieplan Toegankelijkheid winkelstraat en winkels Bloemendaal dorp en Overveen opgesteld. 

2016: 

In maart wordt door het college van B&W ingestemd met het actieplan toegankelijkheid in de 

winkelstraat en de winkels in Bloemendaal dorp en Overveen. De voorzitter wordt betaald voor deze 

opdracht, er zijn 3 actieve vrijwilligers die de uitvoering gaan doen. (Cees, Cees, Marlouk) 



Op de ‘Dag van de Toegankelijkheid’ in de week van 3-8 oktober worden, in samenwerking met 

bureau Bovelander & Bovelander, vijf Bloemendaalse basisscholen betrokken bij  het project. 

Er wordt een actieve en een educatieve workshop aangeboden met als doel een positieve 

beeldvorming te creëren ten aanzien van mensen met een beperking in onze maatschappij. 

De leerlingen van groep 7 of 8 zullen zelf gaan ervaren wat leven en sporten met een handicap 

inhoudt: Er wordt een speur/testtocht door de Bloemendaalse winkelstraat uitgezet waarbij iedere 

school een deel van de winkelstraat krijgt toebedeeld en er op een speelse en uitdagende wijze en 

met gebruik van rolstoelen en blinddoeken diverse winkels worden getest. De bevindingen van de 

leerlingen komen op papier en zijn een soort startschot voor het schouwen van de winkels. 

De projectgroep trekt er daarna een behoorlijk aantal dagen op uit om alle winkels (64 adressen) in 

Bloemendaal-dorp te bezoeken en te schouwen op hun toegankelijkheid, bereikbaarheid en 

bruikbaarheid. Alle betrokken winkeliers kregen uitleg wat we kwamen doen en waarom. We hebben 

mooie voorbeelden gezien van wat winkeliers zelf al hadden ondernomen en hebben obstakels 

onder de aandacht gebracht. (b.v. de plaats van een paraplubak bij de ingang) 

Op 27 oktober werd door de gemeenteraad helaas akkoord gegaan met een in onze ogen onveilig 

plan om de onveilige situatie in de raadzaal aan te passen. 

2017: 

Op 14-2 is er onderzoek gedaan voorafgaand aan de 2e verbouwing van de raadszaal en het podium 

in het gemeentehuis. De rapportage van deze toegankelijkheidschouw is voorgelegd als een 

voorlopig (negatief) advies. 

Het college B&W besluit op 20-3 de mogelijkheid van een schelpenpad op de Brederodelaan te 

onderzoeken. We geven ongevraagd maar gemotiveerd advies aan de gemeente dit alleen te doen 

als aan een aantal noodzakelijke voorwaarden en richtlijnen m.b.t. bereikbaarheid, toegankelijkheid 

en bruikbaarheid wordt voldaan. Er wordt uiteindelijk besloten geen schelpenpad aan te leggen.  

 

                                               
 

Intussen blijven de projectleden doorgaan met het schouwen van de 64 winkels (per keer circa 4 

schouwen doen in weer en wind, blijkt een hele klus) 

Maar het eind is in zicht: Er kan een rapport worden opgesteld aan de hand van onze bevindingen. 

Eind maart doet de voorzitter de toezegging dat het rapport winkelstraat Bloemendaal dorp snel 

wordt afgerond. 



Op 20-4 vind er na de oplevering c.q. verbouwing een tweede schouw plaats van het gemeentehuis. 

En op 22-5 presenteerde de projectgroep op grond daarvan het “Advies Bereikbaarheid, 

Toegankelijkheid en Bruikbaarheid Gemeentehuis” aan B&W en de gemeenteraad. Op 14-6 spreken 

we in bij de vergadering van de commissie Samenleving bij het agendapunt Burger aan het woord. 

We zijn aanwezig met hulpmiddelen (rollator en rolstoel) om aanschouwelijk te maken hoe 

ontoegankelijk de raadszaal is. De wethouder zegt op 21-6 aan de commissie toe dat ons rapport 

“Advies Bereikbaarheid, Toegankelijkheid en Bruikbaarheid Gemeentehuis” wordt opgepakt en in elk 

geval nog dit jaar een voorstel aan de raad wordt voorgelegd. 

(“ De werkgroep heeft voor de ‘grote’ verbouwing van het gemeentehuis en ook dit voorjaar nog haar 

expertise tijdig ingezet en gecommuniceerd met architect en projectleider over de vereiste 

voorzieningen om een goede toegankelijkheid te borgen. Deze adviezen blijken volstrekt niet of maar 

zeer ten dele te zijn opgevolgd.” Aldus de WMO-raad op 30-6.)  

Op 3-7 waren er presentaties over de toegankelijkheid van de raadszaal tijdens het fractieberaad. 

We vragen de raadslieden zelf in een rolstoel plaats te nemen en de helingbaan in de zaal te nemen. 

Aan den lijve wordt ondervonden dat je niet van de hellingbaan af kan en tot stilstand komt tegen 

een bureau. Een filmpje hiervan wordt in omloop gebracht. 

Eind dat jaar komen een paar projectgroep-leden vast te zitten in huis. De gemeentelijke 

sneeuwploeg heeft dermate hoge sneeuwhopen voor uitgangen opgeworpen dat het onmogelijk is 

het huis te verlaten met rollator of scootmobiel. Er word een kleine actie gehouden om op de 

ontstane situatie te wijzen. Er komt een nette reactie compleet met oplossingen, die jammer genoeg 

niet afdoende zijn: Je blijft n.l. afhankelijk van anderen. Maar de bereidheid en aandacht is aanwezig. 

Op 14-11 geeft het college antwoord aan de raad omtrent de toegankelijkheid van de raadszaal. 

We komen daar op 27-11 bij toeval achter. De eerste indruk is dat er nauwelijks een intentie uit blijkt 

de zaak grondig aan te pakken. Op 28-11 wordt vanuit de projectgroep opnieuw kritisch en 

gemotiveerd op dit antwoord gereageerd. Op 7-12 word besloten dat eenvoudige aanpassingen 

meteen in gang worden gezet. De hellingbaan buiten wordt “mogelijk” aangepast. Voor de raadszaal 

zouden de oplossingen minder voor de hand liggen. Het college wordt opnieuw aan het werk gezet. 

Op 9-12 vind er een ingrijpende gebeurtenis plaats: De voorzitter betrekt de projectgroep in zijn 

onenigheid met de gemeente rond afspraken die er zouden zijn rondom publicatie van een 

krantenartikel. De projectgroep heeft geen weet van eventuele afspraken en distantieert zich van de 

ruzie c.q. steunt de voorzitter niet in zijn mening. We komen zonder voorzitter te zitten en zonder 

rapport van onze schouw winkelstraat Bloemendaal-dorp. 

2018: 

Op 12-1 is er een beraadslaging van de projectgroep: We houden een inventarisatie van de 

projectgebieden waar (wel dan niet) een verkenning, inventarisatie, rapport (c.q. complete schouw) 

in de winkelstraat is gedaan: Bloemendaal Dorp is afgerond, maar zonder rapport, in Overveen is een 

verkenning gedaan, maar het verslag ontbreekt, de winkelstraat Aerdenhout, Vogelenzang en 

Bennebroek staan nog open. Hoe nu verder? 

Op voordracht van de VVD Bloemendaal worden we op 9-2 tijdens hun jaarlijkse provinciale 

taartenactie in het zonnetje gezet. “Zij brengen de adviezen gevraagd en ongevraagd uit, dat hou ons 

allemaal scherp.” aldus wethouder Heijink. 



Op 29-3 worden we gevraagd aan te schuiven bij het overleg aanbesteding hulpmiddelen. Op 15-7 is 

er contact gelegd met Ongehinderd. Op 30-7 komt iemand ons informeren over de app, de werkwijze 

en we praten over eventuele samenwerking. 

Er wordt contact opgenomen met Bloemenstroom naar aanleiding van een berichtje in Bloemendaals 

Nieuwsblad. Zij ondervinden hinder met rolstoelen en rollator’s van scheefliggende stoeptegels en te 

weinig ruimte. Zij kaartte aan dat de herinrichting van de winkelstraat is blijven liggen door de 

economische crisis. Er wordt vanuit het nieuwe college een toezegging gedaan dat er gekeken zal 

worden naar de looproute en oneffenheden tussen ontmoetingscentrum Bloemenstroom en de 

winkelstraat. In ditzelfde gesprek wordt ook “een betere” toegankelijkheid van het gemeentehuis 

aangekaart. 

In augustus is er alsnog een rapport van de vertrokken voorzitter, maar omdat het meer dan alleen 

het rapport Winkelstraat Bloemendaal beslaat (Toegankelijkheid Bloemendaal 2015-2018) is het niet 

goed bruikbaar. Met kunst en vliegwerk maken we er een rapportage van, die toch aan de voorzitter 

van de winkeliers Bloemendaal-dorp overhandigd zou kunnen worden. In dat kader volgt er op 14-9 

een speurtocht naar: Waar is het estafettestokje? Het komt terecht en staat nu in een vitrine op de 

3e etage in het raadhuis. Er worden nog wat puntjes op de i gezet m.b.t. de toegankelijkheid van het 

station Bloemendaal wat betreft de (blind)geleide-lijn en de verlichting. Waarna op 29-10 de 

feestelijke opening van de liften op station Bloemendaal volgt. 

 Lantaarnpaal staat in de weg op het Kerkplein.  Opening van de lift op station Bloemendaal 

Kort samengevat: 

Onze speerpunten waren het inzichtelijk maken van de toegankelijkheid, bereikbaarheid en 

bereikbaarheid van  openbare gebouwen, instellingen en winkels d.m.v. schouwen en het vastleggen 

daarvan in rapportages. Een accent kwam te liggen op de (on)toegankelijkheid van verschillende 

ruimtes in en om het raadhuis zelf. Daarnaast werd gebouwd aan bewustwording.(een gemeente 

brede betrokkenheid bij de onderwerpen toegankelijkheid en gelijke participatie) Zoals vastgelegd in 

het Beleidsplan Sociaal Domein 2015-2018. 



In het Beleidsplan Sociaal Domein 2019-2022 staat over toegankelijkheid het volgende: 

“In het VN-verdrag handicap staat aangegeven dat de gemeente ervoor moet zorgen dat de positie 
van mensen met een beperking verbetert. Deze inwoners helpen we om zelfredzaam en samen 
redzaam te zijn door te werken aan een toegankelijke gemeente.” 

Sinds een aantal jaar is de Projectgroep Toegankelijkheid in de gemeente actief. De leden van deze 
groep beoordelen onder andere gebouwen, winkels en openbare ruimten op hun toegankelijkheid en 
koppelen hun bevindingen terug aan ons. We zoeken ook de samenwerking op met Ongehinderd, een 
maatschappelijk gedreven onderneming die zich inzet voor een toegankelijker Nederland (zie www. 
ongehinderd.nl). We willen dat inwoners met een beperking minder afhankelijk zijn van anderen en 
net zo veel (keuze)vrijheid hebben als anderen. De inzet van leden uit de Projectgroep 
Toegankelijkheid en tevens ervaringsdeskundigen is hiervoor van groot belang. Via de app en de 
website van Ongehinderd wordt het voor iedereen mogelijk online inzicht te krijgen in de 
toegankelijkheid van publieke locaties. 

Wat gaan we doen? 
- We introduceren in samenspraak met de leden van de projectgroep de nieuwe app ongehinderd.

- Met een keuringsteam van Ongehinderd en lokale ervaringsdeskundigen toetsen we een selectie

van openbare gebouwen en voorzieningen in onze gemeente op toegankelijkheid.

- Ondernemers krijgen via Ongehinderd een toets aangeboden waarmee de toegankelijkheid van hun

zaak in kaart gebracht wordt. Vervolgens komt de locatie in de Ongehinderd-app en op de website

en kunnen zij praktische en betaalbare adviezen krijgen om de toegankelijkheid te verbeteren.

Op deze manier dragen ook Bloemendaalse ondernemers bij aan een inclusieve gemeente.

- Een lokale inclusie agenda opstellen, ter uitvoering van het Verdrag inzake de rechten van personen

met een handicap.

 De toegangsdrempels van de 64 winkels in Bloemendaal dorp laten een grote diversiteit zien. 

2019: 

Het college van burgermeester en wethouders heeft op 15-1 besloten om de gemeenteraad te laten 

beslissen over het op één niveau brengen van de raadzaal. 

De projectgroep presenteert op 17-1 tijdens de nieuwjaarsborrel van de winkeliervereniging het 

Rapport over de toegankelijkheid van de winkelstraat Bloemendaal Dorp. 

Op 23-1 ontvangen we een brief over de vorderingen van de aanpassingen n.a.v. onze rapportage 

toegankelijkheid Raadhuis. Een paar aanpassingen aan de buitenruimte zijn uitgevoerd: De leuning is 

verlengd. Er is een markering vanaf de 3 invalidenparkeerplaatsen, de stoep is afgeschuind. 



Op onze agenda staat o.a. het belangrijke punt: De website en app Ongehinderd. 

We bespreken het aanbod en onderzoeken hoe Ongehinderd onze projectgroep zou kunnen helpen 

bij het verbeteren van de toegankelijkheid van Bloemendaal. Kan “Ongehinderd” daar met raad en 

daad aan bijdragen? Daarbij is ook van belang hoeveel er van ons gevraagd wordt: Hebben wij 

genoeg fysieke draagkracht? Ons werk moet vrijwilligerswerk blijven en geen vervanging van betaald 

werk worden. 

Op 13-2 geeft het publiekscentrum en burgerzaken de projectgroep d.m.v. een PowerPoint 

presentatie een toelichting over een keuring die is uitgevoerd door Ongehinderd m.b.t. de 

toegankelijkheid van de stemlokalen. We zijn onder de indruk van hoe grondig dit gedaan is! 

Een andere ambtenaar komt de problemen tot de aanbestedingsafspraken met het HMC toelichten. 

en op 25-2 wordt het Rapport winkelstraat Bloemendaal Dorp ook aan de wethouders overhandigd.  

Op 28-2 volgt de besluitvorming van de commissie Bestuur en Middelen over het op een niveau 

brengen van de raadszaal. Er wordt besloten om advies c.q. fiat aan onze projectgroep te vragen. 

(Wat betreft bewustwording: Door een raadslid werden we “die gehandicapte club” genoemd.) 

De wethouder vraagt of we i.v.m. de deadline en het zomerreces vóór de 14e een officiële reactie 

kunnen geven. We komen 5-3 in spoedberaad bij elkaar en stellen een gemotiveerd advies op om de 

raadszaal gelijkvloers te maken. Op de 14e wordt in een paar minuten het lang bevochten resultaat 

bereikt: Er wordt besloten om tijdens het zomerreces de raadszaal gelijkvloers te maken. 

Na rijp beraad kiezen we wat betreft “Ongehinderd” tenslotte voor het basisabonnement. We 

kunnen hun steun en support hard gebruiken. Er kan een voorstel geschreven worden. 

Andere punten die ons bezig houden: Op weg naar lokale inclusie, de perikelen bij het HMC (met 

voorstellen tot verbetering en aanbesteding), het gegevens verzamelen in het kader van de 

bewustwording (foto’s drempels, buitenspiegels, fietsenrekken en andere obstakels) etc. 

Er gaat een afgevaardigde van de projectgroep naar een bijeenkomst van de klankbordgroep 

Hulpmiddelen in Haarlem op 15-8. (Er zou na een half jaar weer een bijeenkomst zijn. We hebben 

hierover niets meer gehoord. Of de klankbordgroep nog bestaat is onduidelijk.) 

Op 8-8 gaat het voorstel om met Ongehinderd in zee te gaan naar het college van B&W. 

Op 9-10 houden we een flyeractie in het kader van de Week van de Toegankelijkheid in de 

winkelstraat van Overveen in samenwerking met de Boa’s. Er komen leuke reacties. Er wordt 

besloten om in het voor- en najaar in andere woonkernen te gaan flyeren. Er wordt een filmpje 

gemaakt van onze actie met een interview. Optie is om dat te presenteren tijdens Brandstof. 

Op 8-11 schuift er iemand van afdeling Beheer aan in de vergadering. Aan de hand van verzamelde 

foto’s reiken we voorbeelden aan, die voor verbetering in aanmerking komen (opritten, situatie bij 

Kerkplein, onhandig geplaatste fietsenrekken, ontbreken van een trottoir, etc.). We spreken af 

verder te gaan met het verzamelen van dit soort obstakels en hindernissen. 

Op 19-11 staat de Talkshow Brandstof (voor medewerkers raadhuis) in het teken van de 

toegankelijkheid. Er gaat een afgevaardigde van de projectgroep heen die een korte toelichting geeft. 

Er werden diverse presentaties gegeven op breed gebied (digitale toegankelijkheid, aanwezigheid 

gebarentolk) Het is fijn dat de gemeente op deze manier ook aandacht besteed aan toegankelijkheid. 

Jammer genoeg wordt op 16-12 het voorstel om met Ongehinderd in zee te gaan door de gemeente 

niet aangenomen en “on-holt” gezet op financiële gronden. Voor ons een echte tegenvaller. 



2020: 

Er wordt contact gelegd met D. Bos die zich bezig houd met de toegankelijkheid in Heemstede. Op 

12-2 kwam ze kennismaken en werden ervaringen uitgewisseld. We onderzoeken op welke manier er

samengewerkt zou kunnen worden.

Verder is er het verzoek om op korte termijn te gaan schouwen in Veen en Duin. In verband met de 

herprofilering van de wijk word de projectgroep om advies gevraagd door de aannemer en 

gemeente. De schouw vind plaats op 18-2. We lopen gezamenlijk door de wijk en er word een lijst 

met aandachtspunten opgesteld. E.e.a. verloopt buitengewoon prettig. De aannemer stuurt ons een 

uitgebreid verslag. Wij danken hen hartelijk voor hun betrokkenheid en bereidheid de wijk Veen en 

Duin goed toegankelijk te maken. 

Het maandelijks spreekuur/loket Toegankelijkheid bij Welzijn wordt in de startblokken gezet. Helaas 

gaan, vanwege corona, activiteiten “on-hold”. (o.a. de flyeractie  in het voorjaar, het loket, schouw 

Overveen, samenwerking Heemstede) We houden mail- en telefonisch contact. Het HMC gaat failliet, 

we hopen dat er snel een nieuwe aanbieder hulpmiddelen gevonden wordt. N.a.v. een oproep voor 

leden voor de werkgroep Toegankelijkheid Heemstede volgen we hun voorbeeld. We doen in juni 

een oproep en op 13-7 krijgen we de broodnodige versterking: Er komen 2 nieuwe leden bij! 

(Martine, Jelle) 

Als eerste gezamenlijke actie houden we een proef met de Monitor VN-verdrag Handicap, we vullen 

allemaal de lijst in om uit te vinden hoe het werkt en hoe de uitkomst kan bijdragen aan een groter 

inzicht in hoe de gemeente ervoor staat. Het verslagje met bevindingen zien we als input voor de 

gemeente die nu met de Monitor aan de slag kan gaan. Op 25-9 komt er een vraag van het team 

Communicatie c.q. het Online team van de gemeente Heemstede om de digitale toegankelijkheid te 

testen van 3 vernieuwde websites. We hebben wat kanttekeningen en nodigen het team uit om dit 

op 19-10 te komen bespreken.  

 Loket Toegankelijkheid Bloemendaal  Flyeractie in Bennebroek 

In het kader van de Week van Toegankelijkheid (begin oktober) willen we de volgende 3 acties 

ondernemen: Deelname aan de “Ongehinderd” testdag (er gaat een persbericht uit en we dragen zelf 

5 favoriete locaties voor), de uitgestelde start van het Loket Toegankelijkheid bij Welzijn 

Bloemendaal, de uitgestelde flyeractie in Bennebroek.  

Ongehinderd heeft de keus op een van de door ons voorgedragen locaties laten vallen. Op 1-10 

wordt door Ongehinderd locatie Bezoekerscentrum Kennemerduinen gekeurd, daarbij is iemand van 

onze projectgroep aanwezig. De keuring gebeurt buitengewoon secuur en professioneel. Des te meer 

betreuren we het dat er op dit moment geen budget wordt vrijgemaakt door de gemeente om 

locaties te laten keuren door Ongehinderd. 



Op 5-10 starten we het loket Toegankelijkheid. Elke 1e maandag van de maand, van 13.00-15.00, 

kunnen inwoners met vragen over toegankelijkheid van openbare gebouwen, de openbare ruimte of 

de website van de gemeente langs komen. We worden welkom geheten door de directeur van 

Welzijn en we bieden onze expertise aan bij de toekomstige verhuizing naar de bibliotheek. 

Op 7-10 gaan we samen met de Boa’s flyeren in Bennebroek, de heer van Iperen maakt illustratieve 

foto’s o.a. van de slalom langs de afvalbakken. Er gaat een persbericht uit naar diverse kranten. Op 

facebook verschijnen reacties op een bericht van de burgemeester. Deze reacties zijn (wellicht ten 

overvloede) doorgestuurd naar afdeling Beheer. 

Die geplande vergadering 19-10 gaat niet door vanwege corona. Het online team van Heemstede 

heeft online contact opgenomen. De 3 door hen voorgedragen websites zijn beoordeeld. Ingebracht 

is dat “Melding Doen” van overlast via de website van Bloemendaal als niet toegankelijk wordt 

ervaren: Bij overlast van geluid word je doorgesluisd naar “Milieuklacht” en via die knop naar de 

website van ODIJmond. Die is slecht toegankelijk. 

Op 21-10 halen we de voorpagina van het Bloemendaals Nieuwsblad, zowel de flyeractie als het loket 

worden genoemd. Een mooi signaal naar buiten. 

Inmiddels is de uitkomst van de keuring van het bezoekerscentrum Kennemerduinen op de website 

van Ongehinderd geplaatst. Het NPZK heeft daarvan bericht gehad en het keuringsrapport 

ontvangen. De bevindingen van de projectgroep zijn naar Ongehinderd teruggekoppeld en werden 

op prijs gesteld. Ook is er contact gelegd met de coördinator communicatie en educatie van het 

NPZK. Zij waren erg blij met de keuring: Er zijn verbouwingsplannen en de bevindingen van het 

keuringsrapport kunnen daarin mee genomen worden. De projectgroep zal in contact worden 

gebracht met degene die het verbouwingsproject op zich gaat nemen. T.z.t. volgt er dan nog de 

nodige ruchtbaarheid aan de toegankelijkheid van het bezoekerscentrum. 

Op 11-11 zullen de Werkgroep Toegankelijkheid Heemstede en Projectgroep Toegankelijkheid 

Bloemendaal elkaar ontmoeten als corona geen roet in het eten gooit. 



Kort samengevat: 

Project Toegankelijkheid Raadhuis, schouw Winkelstraat Bloemendaal dorp en schouw Veen en Duin 

zijn afgerond. Het pad naar de app “van Ongehinderd” loopt niet over rozen. Er is een pilot Monitor 

VN-verdrag Handicap gedaan. We zijn op weg naar lokale inclusie. De flyeractie in het najaar was een 

succes. Het loket “Toegankelijkheid” is geopend. Er is een nieuwe hulpmiddelen aanbieder Kersten.  

Daarnaast werd verder gebouwd aan bewustwording en een gemeente brede betrokkenheid bij de 

onderwerpen toegankelijkheid, gelijke behandeling en participatie. 

Waar gaan we naar toe? 

Op onze agenda staan de volgende activiteiten en aandachtpunten: 

Betrokken zijn en blijven door invulling te geven aan het Beleidsplan Sociaal Domein 2019-2022: 

1) Er wordt verder gegaan met het opstellen van een actieplan de “Lokale Inclusie Agenda”. Een

verplichting voor de gemeente die voortkomt uit de ratificatie van het VN-verdrag handicap 2016.

“Het verdrag is een mensenrechtenverdrag: het beschrijft de rechten van mensen met een beperking of 

chronische ziekte op gelijke behandeling en participatie. Om deze (mensen)rechten te realiseren, is het 

belangrijk dat de toegankelijkheid van onderwijs, werk, wonen, omgeving, informatie, gebouwen, 

mobiliteit, passende zorg en ondersteuning, participatie en dienstverlening goed geregeld zijn.” 

“Dus dat mensen met een beperking: A: vrijelijk kunnen kiezen waar, met wie en hoe zij willen wonen 

en leven. B: de beschikking hebben over zorg en diensten die hen waar nodig ondersteunen bij het 

participeren in de samenleving. C: net als iedereen toegang hebben tot informatie, producten, 

openbare voorzieningen, maatschappelijke diensten, gebouwen en openbare ruimte.” 

Kijk voor de volledige tekst op: https://vng.nl/artikelen/handreiking-lokale-inclusie-agenda 

2) Daarbij kan de “Monitor VN-verdrag Handicap” behulpzaam zijn. De monitor bestaat uit drie

soorten vragenlijsten die vanuit een verschillend perspectief laten zien waar onze gemeente staat bij

de uitvoering van het VN-verdrag. De projectgroep heeft al een pilot uitgevoerd. Uitgewerkt moet

worden op welke manier dit vorm kan krijgen. Kijk voor meer gegevens over de monitor op:

https://vng.nl/artikelen/monitor-vn-verdrag-handicap

3) Een van de speerpunten blijft het inzichtelijk maken van de toegankelijkheid, bereikbaarheid en

bruikbaarheid van openbare gebouwen en ruimtes, (instellingen, winkels, straten, etc.) d.m.v.

schouwen en het vastleggen daarvan in rapportages. En het daarnaast verzamelen van knelpunten

en hindernissen die we tegenkomen in het Algemeen Dagelijks Leven en daar aandacht voor vragen.

De projectgroep ervaart de nodige handicaps bij het schouwen c.q. keuren van locaties en de 

verslaglegging daarvan. (o.a. fysiek, logistiek, digitaal) Er staan nog een aantal locaties open. 

Samenwerken met Ongehinderd zou ons helpen bij die zware taak. Daarom willen we aandacht 

blijven vragen voor ons voorstel om samen te gaan werken met de diensten (keuringen, website en 

app) van Ongehinderd. Wij blijven wijzen op het nut, de noodzaak en de expertise van schouwen en 

keuringen. Het is een van de manieren waarop we verder kunnen bouwen aan bewustwording  en 

betrokkenheid van winkeliers, instellingen, burgers en last but not least de gemeente bij 

onderwerpen als toegankelijkheid, gelijke behandeling en participatie. 

We hopen dat er in de (nabije) toekomst alsnog een goedkeuring voor ons voorstel komt! 

4) We worden graag betrokken bij de aanstaande verhuizing van Welzijn Bloemendaal naar de

bibliotheek. Hetzelfde geldt voor de herinrichting van de Iepenlaan en voor de verbouwing van het

https://vng.nl/artikelen/handreiking-lokale-inclusie-agenda
https://vng.nl/artikelen/monitor-vn-verdrag-handicap


bezoekerscentrum NPZK. Nog mooier zou het zijn als wij samen met  “Ongehinderd” hierin betrokken 

worden. 

5) De voorjaars-flyeractie voorbereiden en uitvoeren.

6) De week van de toegankelijkheid 2021 voorbereiden: Flyeren en andere acties. Bijvoorbeeld: In

samenwerking met Kersten een bewustwordingsproject doen: Hoe is het om met een rollator te

lopen, om in een scootmobiel te rijden (mensen weten vaak niet dat daar geen rem op zit), om met

behulp van enkel een blindenstok je weg te vinden, etc.

7) Doorgaan met het houden van een maandelijks spreekuur bij Welzijn Bloemendaal met “Het loket

Toegankelijkheid”.

8) Verbinding maken met en waar mogelijk samenwerken met de Werkgroep Toegankelijkheid

Heemstede.

9) Digitale toegankelijkheid in het algemeen en “Melding doen” in het bijzonder aan de orde stellen.

Bij overlast van geluid word je doorgesluisd naar “Milieuklacht” en de website van ODIJmond. Die is

slecht toegankelijk. Inwoners haken daarop af. Geen bericht is hier dus niet altijd goed bericht! Ook

de terugkoppeling na een melding, naar bewoners toe, laat te wensen over.

10) Wat verder ter tafel komt: In opdracht van de gemeente, op eigen initiatief en n.a.v. inbreng van

instellingen en burgers.

11) In het Beleidsplan Sociaal Domein 2019-2022 staat bij punt 5.4 Vrijwilligerswerk (blz.17) iets over

het inspelen op de behoefte van de vrijwilliger. Wij geven aan dat er behoefte is aan scholing.

Vanwege het profiel “meedoen inclusief handicap” ligt onze behoefte ook bij het ondersteunen van

onze werkzaamheden door de gemeente.

Al met al een ambitieus en fors pakket waarbij we elke ondersteuning goed kunnen gebruiken. 

Namens Projectgroep Toegankelijkheid Bloemendaal, 

Marlouk Alders, november 2020  

 Overhangend groen schouw Veen en Duin 

mailto:E.Severijnse@bloemendaal.nl

